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Каб такія часта 
сеяліся ды рэдка 

ўзыходзілі!

Бе ларусК ае 
па ж а данне

дарожны фонд

Значна больш навінаў пра гарадок на haradok.info
барацьба З алкагаліЗмам

У цэнтры ўвагі

http://haradok.info
**************

**************

«Дажынкі — 2014» года не дайшлі да 
шматлікіх вуліц прыватнага сектара 
г. Гарадка. Наадварот пасля 2014 
года вуліцы Меліяратараў, Чкалава, 
Малышава ператвараюцца ў багну. 
Гэта выклікана тым, што ў 2014 
годзе па словах мясцовых жыхараў 
майстры з Віцебску пракладвалі 
вадаправодную сетку і пасля сябе не 
добраўпарадкавалі вуліцы. У выніку 
ранняй вясной і позняй восенню, 

калі зыходзіць снег або ідуць дажджы 
вуліцы ператвараюцца ў багну.

Аўтааматары, напрыклад, ня могуць 
праехаць па вуліцы Меліяратараў, якая 
ператвараецца ў гэты час у суцэльную 
багну. Кіроўцы знаходзяць выхад у 
тым, каб паркавацца на тэрыторыі 
гаражнага кааператыва «Гагарынец», 
а да дому ісці пешшу. Вось такі 
стан вуліцы пасля трох дзён, як яе 
прагрэйдзіравалі.

На вуліцы Чкалава дарожнае палатно 
пасля праца віцебскіх майстроў 
прасела ў вялікія ямы. Для праезду 
па вуліцы ў гэты час застаецца адна 
паласа і багна побач.

Аналагічная сітуацыя і на вуліцы Героя 
Савецкага Саюза Барыса Малышава.

Відавочна, што такое становішча 
вуліц не можа лічыцца адпаведным 
сацыяльным стандартам пра 
выкананне якіх мясцовыя ўлады 
дакладваюць штогадова абласному 
кіраўніцтву. Гарадоцкі райвыканкам 
мусіць прыняць неабходныя меры, каб 
жыхары вышэйназваных вуліц не мелі 
непрыемнасцяў па вясне і восені, калі 
няма «дарожных майстроў» сонца або 

мароза.
Рэдакцыя стварае адмысловую 

фотагалерэю: «Нашы вуліцы 
патрабуюць увагі» і запрашае чытачоў, 
як райцэнтра так і сельскай мясцовасці, 
дасылаць фотаздымкі з праблемных 
участкаў вуліц Гарадка і вёсак. Дасылаць 
фота варта ў «Дошку аб’яў» у раздзел 
«Будаўніцтва і рамонт», дзе маецца 
опцыя размяшчэння фотаздымкаў. 
Магчыма дасылаць і ў нашы группы 
ў сацыяльных сетках: Фэйсбук, 
Твітар, УКантакце, Аднакласнікі. Да 
фотаздымка ўказвайце: месца і час, калі 
зроблена фота. Найбольш актыўныя 
чытачы атрымаюць падзяку.

леанід гаравы

Добраўпарадкаванне райцэнтра да «Дажынак — 2014» 
года датычалася найперш цэнтра Гарадка. Між тым вуліцы 
Меліяратараў, Чкалава, Малышава ў прыватным сектары 
ранняй вясной становяцца цяжка прахадзімымі, як жыхарамі, 
так і аўтатранспартам.

Ранняй вясной вуліцы пеРатваРаюцца ў багну

Віцебскі абласны савет 
рашэннем № 116 ад 
17.03.2016 году ў дадатку № 8 
свайго рашэння «Аб унясенні 
змяненняў і дапаўненняў 
ў рашэнне віцебскага 
абласнога савета дэпутатаў 
ад 22 снежні 2015 г. N98» 
зацвердзіў размеркаванне 
міжбюджэтных трансфертаў 
для бюджетаў раёнаў 
вобласці, ў тым ліку і 
размеркаванне субвенцый у 
памеры 65,9 млрд. рублёў з 
рэспубліканскага дарожнага 
фонду. Гэтае рашэнне набыло 
сілу пасля публікацыі на 
Нацыянальным прававым 
партале pravo.by сёння 19 
красавіка. Нагадаем, што 
субвенцыі (ад лац. Sub-
venire — «прыходзіць на 
дапамогу») — від грашовай 
дапамогі мясцовым органам 
улады з боку дзяржавы, які 
выдаткоўваецца на пэўны 
тэрмін на канкрэтныя 
мэты; у адрозненне ад 
датацыі падлягаюць 
вяртанню ў выпадку не 
мэтавага выкарыстання 
або выкарыстання не ў 
усталяваныя раней тэрміны.

Па гэтаму рашэнню бюджэт 
Гарадоцкага раёна не 
атрымаў ні рубля субвенцый з 

рэспубліканскага дарожнага 
фонда. Найбольшую 
колькасць субвенцый 
атрымаў Сененскі раён — 30 
млрд. і г. Віцебск — 20 млрд. 
Астатнія адміністрацыйныя 
адзінкі вобласці атрымалі 
ад 300 млню рублёў да 2,5 
млрд. рублёў, як г. Полацк і 
раён. Акрамя Гарадоцкага 
раёна застаўся без 
субвенцый дарожнага фонду 
і Талачынскі раён.

Варта адзначыць, што 
на наступны дзень пасля 
гэтага рашэння Віцебскага 
аблсавета Савет Міністраў 
Беларусі прыняў 18 сакавіка 
Пастанову № 221 «Аб 
размеркаванні субвенцый, 
што перадаюцца з 
рэспубліканскага дарожнага 
фонду ў кансалідаваныя 
бюджэты абласцей і бюджэт 
г. Мінска» pravo.by па якому 
Віцебскай вобласці на 2016 
год выдзеляецца 178 909,4 
млн. рублёў. Гэта амаль 
у тры разы больш, чым 
«размяркоўвалі» дэпутаты 
аблсавета. Відавочна, 
што дэпутатам зноў 
давядзецца «працаваць» 
над размеркаваннем 
субвенцый.

леанід гаравы

17 сакавіка Віцебскі абласны савет зацвердзіў 
размеркаванне міжбюджэтных трансфертаў 
для бюджетаў раёнаў вобласці, ў тым ліку і 
размеркаванне субвенцый у памеры 65,9 млрд. 
рублёў з рэспубліканскага дарожнага фонду. 
Рашэннем аблсавета Гарадоцкаму раёну не 
дасталося ні рубля гэтых субвенцый.

Раёну не дасталіся 
субвенцыі 

з даРожнага фонду

Памочнік пракурора г. 
Віцебска Таццяна Іванова ў 
артыкуле «Нябачны вораг» 
на сайце gorodok-prokuror.
alioshyn.com распавяла аб 
барацьбе з алкагалізмам у 
Гарадоцкім раёне і г. Віцебску 
ў 2015 годзе.

Скалечаныя лёсы дзяцей, 
пажылых бацькоў, бытавыя 
злачынствы, хранічныя 
захворванні і непазбежная 
дэградацыя асобы ёсць вынік 
злоўжывання алкаголем, 
дзе нашы суграмадзяне, як 
звычайна не ведаюць межаў. 
П’юць нашы суграмадзяне з 
нагоды і без, хтосьці больш, 
хтосьці менш. Пьюць не 
толькі дома, але і ў грамадскіх 
месцах і на працы. Разумеюць, 
што алкаголь — зло, але ўсё 
роўна п’юць.

Так у 2015 годзе на 
тэрыторыі Гарадоцкага 
раёна да адказнасці за 
ўчыненне адміністрацыйных 
правапарушэнняў, прадуг-
леджаных арт. 17.1 КаАП 
Рэспублікі Беларусь 
«Дробнае хуліганства», а яно 
звычайна адбываецца ў стане 
алкагольнага апьянення, 
да адміністрацыйнай 
адказнасці прыцягнута 
амаль паўтысячы асоб — 
479. Яшчэ больш грамадзян 

прыцягнута па ч. 1 арт. 17.3 
КаАП Рэспублікі Беларусь 
за распіццё алкагольных 
напояў у грамадскіх месцах 
або з’яўленне ў ім ў стане 
алкагольнага апьянення — 
829 асоб. За знаходжанне на 
працоўным месцы ў рабочы 
час пьяным па ч. 2 арт. 17.3 
КаАП Рэспублікі Беларусь 
прыцягнута 47 працаўнікоў.

Але 334 асобам аднаго 
пакарання па арт. 17.3 ч.1, 
ч.2 аказалася мала і яны 
паўторна прыцягваліся 
ўжо па ч. 3 арт. 17.3 КаАП 
Рэспублікі Беларусь. Для 32 
хранічных алкаголікаў было 
ўжыта накіраванне ў ЛПП, 
бо яны часта злоўжывалі 
спіртнымі напоямі.

У 2015 годзе супрацоўнікамі 
Гарадоцкага РАУС праведзена 
58 рэйдавых мерапрыемства 
— амаль кожны тыдзень. 
Па выніках гэтых рэйдаў 
было канфіскавана 6 
самагонных апаратаў, 2 
308,5 літра брагі, 6 862,7 
літра спіртаўтрымліваючай 
вадкасці і алкагольных 
напояў ўласнага 
прыгатавання.

Для параўнання, на 
тэрыторыі горада Віцебска 
найбольшая колькасць 
пратаколаў па ч. 1 арт. 17.3 

КаАП Рэспублікі Беларусь 
складзена на тэрыторыі 
Першамайскага раёна — 3 
088. На падставе ч. 2 арт. 17.3 
КаАП Рэспублікі Беларусь на 
тэрыторыі Кастрычніцкага 
раёна — 67, тут жа самая 
значная колькасць 
пратаколаў была складзена 
на падставе ч. 3 арт. 17.3 КаАП 
Рэспублікі Беларусь — 2 810. 
Канфіскавана ў г. Віцебску 49 
488,1 літра фальсіфікаваных 
алкагольных напояў, з іх 
15 365,9 літра самагоннай 
брагі, 34 122,2 літра 
с п і р т а ў т р ы м л і в а ю ч а й 
вадкасці, а таксама 7 
самагонных апаратаў.

л. антонаў

У 2015 годзе ў Гарадоцкім раёне за злоўжыванне 
алкаголем да адміністрацыйнай адказнасці 
прыцягнута 1210 грамадзян, а таксама канфіскавана 
больш 9 тысяч літраў брагі, спіртаўтрымліваючай 
вадкасці і алкагольных напояў ўласнага 
прыгатавання

за злоўжыванне алкаголем 
пакаРана 

больш 1200 гРамадзян
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вынікі

дошка аб’яў

ахова прыроды Здарэнне

Новая версія нашага 
сайта http://haradok.info 
прадстаўляе магчымасць 
карыстальнікам бясплатна 
размяшчаць розныя аб’явы 
на «Дошке аб’яў».

Першае, што неабходна 
зрабіць — зарэгістравацца. 
Дзеля гэтага неабходна 
клікнуць опцыю УВАЙСЦІ 
«ВОЙТИ», якая размяшчаецца 
злева ўверсе пад гербам 
Гарадка, каля выбару 
моў нашага сайта. Пасля 
гэтага выбіраем опцыю 
«РЭГІСТРАЦЫЯ», уводзім свій 
электронны адрас і свой 
пароль, які паўтараем і г.д..

Другое, што неабходна 
зрабіць — актываваць сваю 
рэгістрацыю на электроннай 
адрэсе. На ваш электронны 
адрас прыйдзе ліст, дзе будзе 
опцыя для актывацыі вашай 
рэгістрацыі. Гэта робіцца 
аднойчы і далей вы можаце 

заходзіць у раздзел «ДОШКА 
АБ’ЯЎ»

Трэццяе, што вы робіце 
для размяшчэння аб’явы, 
гэта вы заходзіце на сайт, як 
карыстальнік, калі клікаеце 
опцыю УВАЙСЦІ «ВОЙТИ», 
якая размяшчаецца злева 
ўверсе пад гербам Гарадка, 
каля выбару моў нашага сайта. 
Пасля уваходжання замест 
опцыі УВАЙСЦІ «ВОЙТИ» 
з’яўляецца опцыя ПРОФІЛЬ 
і А (адміністраванне). Вам 
неабходна клікнуць опцыю 
ПРОФІЛЬ і ўвайсці на 
рэдагаванне сваёй аб’явы на 
«ДОШКЕ АБ’ЯЎ».

Чацвёртае. Вы запаўняеце 
вокны на ДОШКЕ АБ’ЯЎ: 
ЗАГАЛОВАК, АБ’ЯВА, а 
таксама выбіраеце ТЫП 
і РАЗДЗЕЛ, а таксама як 
доўга будзе аб’ява на сайце: 
ад трох дзён да чатырох 
тыдняў. І клікаеце опцыю 

РАЗМЯСЦІЦЬ АБ’ЯВУ.
Пятае. Калі аб’ява 

размешчана на сайце варта 
яе клікнуць, каб атрымаць 
магчымасць рэдагаваць. 
Вам неабходна запоўніць 
абавязкова ІМЯ і ТЭЛЕФОН 
— нумар мабільнага з 
кодам не залежна ад выбара 
аператара. Увядзенне 
хатніх тэлефонаў не 
падтрымліваецца. Таксама 
вы маеце магчымасць пры 
жаданні размясціць ЦАНУ, 
E-mai і ВЫЯВУ. Для выявы 
неабходна браць фота 
памерам не менш 550Пкс.

Нагадаем таксама, што 
у новай версіі сайта для 
зваротнай сувязі вы можаце 
паставіць АДЗНАКУ артыкулу 
пасля яго прачытання. Вам у 
гэтым выпадк упрапануецца 
5-бальная сістэма. Таксама вы 
можаце пакінуць і каментар 
пад артыкулам. Каментары, 
як і аб’явы, павінны не 
парушаць патрабаванняў 
беларсукага заканадаўства.

Плёну ў размяшчэнні 
рэкламы на ДОШКЕ АБ’ЯЎ!

рэдакцыя сайта

Новая версія сайта http://haradok.info прадстаўляе 
магчымасць карыстальнікам бясплатна 
размяшчаць розныя аб’явы на «Дошке аб’яў». 
Дзеля гэтага варта зарэгістравацца і зайсці ў 
«ПРОФІЛЬ»

пРава бясплатнай аб’явы 

Як вядома, з 10 красавіка на 
Віцебшчыне ўступіла ў сілу 
забарона на лоўлю ўсіх відаў 
рыбы. У гэты перыяд штрафы 
за незаконна здабытую рыбу 
ўзрастаюць у тры разы. Такія 
жорсткія меры ўстаноўлены 
для аховы рыбных рэсурсаў 
у нераставы перыяд. Да таго 
ж ужо месяц (з 9 сакавіка) 
на Віцебшчыне дзейнічае 
забарона на вылаў шчупака. 

Як паказвае практыка, грубыя 
парушэнні гэтых правілаў 
каштуюць браканьерам 
касмічных штрафаў.

У суботу 2 красавіка на 
меліярацыйным канале 
каля возера Сасноўскага 
дзяржінспектары затрымалі 
дваіх браканьераў з г.п. 
Шуміліна. Мужчыны 
рыбачылі забароненнай 
сеткавай прыладай — 

мярожай. Рыба, якая пайшла 
на нераст на плыткаводдзе, 
апынулася лёгкай здабычай: 
браканьеры вылавілі 228 
асобін шчупака.

Большая частка рыбы ва 
ўлове нават не дасягнула 
прамысловай меры. Аднак 
плаціць і за буйнага, і 
за дробнага шчупака 
прыйдзецца па адной цане 
— 9 базавых велічынь (амаль 
2 мільёны рублёў) за кожную 
асобіну. Цяпер увесь улоў 
абыйдзецца парушальнікам 
ў 430,9 мільёна рублёў. 
Акрамя гэтага іх чакае яшчэ і 
крымінальная адказнасць.

л. антонаў

2 красавіка супрацоўнікі Гарадоцкай міжрай-
інспекцыі аховы жывёльнага і расліннага свету 
злавілі двух браканьераў з Шумілінскага раёна, 
якія незаконна мярожай у меліярацыйным канале 
вылавілі 228 асобін шчупака, чым нанеслі шкоду 
прыродзе ў 431 млн. рублёў

гаРадоцкія інспектаРы 
злавілі бРаканьеРаў 

Па выніках працы ў 2015 годзе 
ААТ «Гарадоцкі льназавод» 
павялічыў страты, як ад 
рэалізацыі сваёй прадукцыі, а 
таксама ад павялічыў страты 
і да падаткаабкладання. 
Так страты ад рэалізацыі 
прадукцыі павялічыліся з 1,8 
млрд. руб. да 14,6 млрд. руб 
— амаль у 8 разоў. Адпаведна 
чыстыя страты выраслі ў 7,5 
раза: з 940 млн. руб. да 7, 968 
млрд. руб.

Пры гэтым 
кароткатэрміновыя абавязкі 
прадпрыемства выраслі з 
37,46 млрд. рублёў да 46,87 
млрд. рублёў, а актывы 
арганізацыі зменшыліся 
больш чым на чатыры 
мільярда: з 84305 млн. руб 
да 80145 млн. руб. Адно 
пазітыўна — даўгатэрміновыя 
абавязкі паменшылі на 5,6 
млрд рублёў і склалі на 31 
снежня 2015 года 9,395 млрд. 

руб.
Даўгі ААТ «Гарадоцкі 

льназавод», яшчэ не дасягнулі 
тых 110 млрдаў руб. , якія 
мела ААТ «Гарадоцкі РАПЗ» 
прад пачаткам працэдуры 
банкруцтва. Але Гарадоцкі 
льназавод ўпэўнена да 
яго ідзе. Нагадаем, што ў 
гаспадарцы амаль пазбавіліся 
вырошчвання сваёй 
стратэгічнай сыравіны — 
ільну. Адпаведна апынуліся 
стратнымі інвестыцыі ў 
выкарыстанне французкіх 
гатункаў ільну, ды і ферма па 
вырошчванню авечак каля 
Беразнякоў загадала доўга 
жыць...

л. антонаў

Гадавая справаздача прадпрыемства, прадстаў-
леная выконваючымі абавязкі дырэктара П. 
Савіцкім і галоўнага бухгалтара А. Рылёвай, 
засведчыла, што за мінулы год фінансавыя 
паказчыкі дзейнасці прадпрыемства пагоршыліся 
ў разы.

«гаРадоцкі льназавод»  
кРочыць да банкРуцтва

— В последнее время 39-
летний житель райцентра 
сильно увлекался спиртным. 
После нескольких дней 
загула его сожительница 
не выдержала, отобрала 
и спрятала последнюю 
бутылку вина. Глава 
семейства потребовал 
вернуть горячительное, 
но безуспешно. Исчерпав 
последние аргументы, 
скандалист ушел на кухню. 
Там взял нож и нанес себе 
удар в область живота. С 
проникающим ранением 
брюшной стенки его 
доставили в больницу. 
После прохождения курса 

лечения в хирургическом 
отделении он был направлен 
в специализированное 
п с и х о н е в р о л о г и ч е с к о е 
учреждение.

В прокуратуре района 
уточнили, что пострадавший 
от собственных рук имеет 
на иждивении четверых 
несовершеннолетних детей, 
младшему из которых всего 
7 лет. Работает слесарем на 
одном из предприятий.

Его 36-летняя сожительница 
не имеет возможности 
трудиться, так как ухаживает 
за ребенком-инвалидом.

елена бегУнова
sb.by

В Городке многодетный отец хотел покончить 
с собой. Своей смертью он решил отомстить 
сожительнице за изъятое ею спиртное. 
Подробности кровавого семейного инцидента 
рассказывает заместитель прокурора 
Городокского района Максим Зиновик:

многодетный 
отец 

хотел покончить 
с собой

У «чорны спіс па ацэнцы 
камітэта прыродных рэсурсаў і 
аховы навакольнага асяроддзя 
ўвайшлі прадпрыемствы — 
забруджвальнікі навакольнага 
асяроддзя, якія не выконвалі 
ўмовы адвядзення сцёкавых 
вод і ўмовы выкідаў 
забруджвальных рэчываў 
ў навакольнае асяроддзе, 
сістэматычна перавышалі 
дапушчальныя нарматывы, 
не прымалі належных мер 
па ліквідацыі парушэнняў 
прыродаахоўнага закана-
даўства, прычынілі 
найбольшую шкоду 
навакольнага асяроддзі ў 
выніку сваёй гаспадарчай 
дзейнасці.

Тэрытарыяльнымі орга-
намі Мінпрыроды гэтым 
прадпрыемствам вынесеныя 
абавязковыя прадпісанні 
аб ліквідацыі парушэнняў, 
таксама яны прыцягнуты да 
адміністрацыйнай адказнасці 
ў выглядзе штрафаў, 
прад’яўленыя прэтэнзіі аб 
кампенсацыі шкоды, нанесенай 
навакольнаму асяроддзю.

Гэтымі прадпрыемствамі 
з’яўляюцца: Гарадоцкае 
камунальнае унітарнае 
прадпрыемства мелія-
рацыйных сістэм „Гарадоцкае 
ПМС“; ТАА „Навукова-
вытворчая фірма“ Будаўнік »; 
ДЛГУ «Дзісенскі лясгас»; УП ЖКГ 
«Браслаў-камунальнік»; УП ЖКГ 
Шумілінскага раёна; Ўнітарнае 
Ветрынскай вытворчае 

прадпрыемства жыллёва-
камунальнай гаспадаркі 
Полацкага раёна; Філіял Ушацкі 
ЗАТ «Витебскагропродукт»; 
Лепельскае КУВП ЖКГ 
«Лепель»; СХ УП «Паўночны»; 
РУП «Віцебскаўтадар"; Філіял 
Гараны-Агра ААТ «Полацкі 
камбінат хлебапрадуктаў.

Так, ДЛГУ «Дзісенскі лясгас» 
праведзена несанкцыянаванае 
захаванне адходаў 
дрэваапрацоўкі ў аб’ёме 7 тон у 
кар’еры для здабычы пяску. ТАА 
«Навукова-вытворчая фірма» 
Будаўнік «(г. Наваполацк) 
адходы вытворчасці пахаваныя 
ў несанкцыянаваным месцы без 
дазволу на захаванне адходаў. 
Гарадоцкім прадпрыемствам 
меліярацыйных сістэм 
дапушчана 5 фактаў 
несанкцыянаванага пахавання 
будаўнічых адходаў пры зносе 
будынкаў і памяшканняў у 
Гарадоцкім раёне.

Філіялам «Гараны-
Агра» дапушчаны скід 
гноезмяшчальных сцёкавых 
вод, што прывяло да 
дэградацыі зямель (уключаючы 
глебы) сельскагаспадарчага 
прызначэння на плошчы 
667 метраў квадратных. 
Перавышэнне дапушчальных 
канцэнтрацый па Азоту 
аммонійны склала ад 3 да 7 
разоў. Дэградацыя земляў, 
іх забруджванне таксама 
дапушчана СХУП «Паўночны» і 
РУП «Віцебскаўтадар». 

л. антонаў

Віцебскі абласны камітэт прыродных рэсурсаў і 
аховы навакольнага асяроддзя склаў па выніках 
праверак у 2015 годзе «чорны спіс» арганізацый, 
якія парушаюць прыродаахоўнае заканадаўства. У 
спісе пералік 11 арганізацый вобласці, якія істотна 
забруджваюць навакольнае асяроддзе і сярод іх 
«Гарадоцкае ПМС» і СГ УП «Паўночны»

у «чоРным спісе»  ̶  
два пРадпРыемства 

з гаРадоччыны

Здарэнне
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стоп, нароктыкі!

(працяг на стар. №4)

пасланне

І што мы маем цяпер? За два 
гады сярэдні заробак у краіне 
ў валюце зьменшыўся амаль 
удвая (у 2014 годзе ён быў звыш 
600 даляраў, а на 1 сакавіка 
2016 году скараціўся да 307). 
У любой краіне гэта прыкмета 
эканамічнай катастрофы. 
Плюс масавае спыненьне 
вытворчасьці, скарачэньні 
на прадпрыемствах, рост 
камунальных тарыфаў, 
павелічэньне пэнсійнага 
ўзросту і іншыя крызісныя 
зьявы. Сытуацыя ў нечым 
падобная да пачатку 1990-х 
гадоў. Для значнай часткі 
беларусаў адзіная надзея, апора, 
ад якой чакаюць выратаваньня, 
— гэта дзяржаўныя інстытуты. 
Людзі спадзяваліся, што будзе 
нарэшце сказана, у якую яму 
трапіла краіна, што прывяло да 
гэтага і як будзем выбірацца.

Але не дачакаліся. Зьмест 
пасланьня сьведчыць пра тое, 
што кіраўніцтва дзяржавы 
і народ жывуць у розных 
рэальнасьцях. Трэба было 
здарыцца гэтаму крызісу, каб 
убачыць, што на шчырую, 
хоць і цяжкую, размову з 
народам Лукашэнка ці то ня 
здольны, ці то не гатовы да 
яе. Замест адказу на пытаньні, 

якія хвалююць, людзі пачулі 
звыклыя прапагандысцкія 
тэзісы. Кшталту таго, што 
насельніцтва не пярэчыць 
супраць падвышэньня 
пэнсійнага ўзросту.

Не прагучала прызнаньня 
самога факту сацыяльна-
эканамічнага крызісу. 
Лукашэнка абмежаваўся 
нязграбным эўфэмізмам, 
кшталту «тэмпы разьвіцьця 
запаволіліся». Насамрэч даўно 
ўжо няма ніякага разьвіцьця, 
адмыслоўцы разважаюць 
пра маштаб падзеньня. Як 
пісалі сатырыкі, «спад пайшоў 
угору». Кіраўнік жа дзяржавы 
робіць выгляд, што нічога не 
адбываецца.

Калі няма крызісу, то дзіўна 
было б разважаць пра аналіз 
яго прычын. І, зразумела, ня 
можа быць адказу на пытаньне 
— што рабіць? Калі няма 
прызнаньня катастрофы, то 
няма сэнсу і разважаць, як зь 
яе выбірацца. Таму ня трэба 
ніякіх перамен, рэформаў, 
будзем працягваць ранейшы 
курс. У выніку мы пачулі 
стандартны набор заклікаў, 
патрабаваньняў: «павысіць», 
«паглыбіць», «пашырыць» і 
«палепшыць». Хоць цягам 

усяго выступу Лукашэнка сам 
жа прыводзіць прыклады, якія 
сьведчаць, што ранейшыя 
мэтады кіраваньня не працуюць. 
Напрыклад, мы даведаліся, 
што ўлады, дзяржсэктар ня 
могуць прапанаваць акупныя 
праекты ня толькі пад кітайскія 
крэдыты, але ўжо і пад крэдыты 
Ўсясьветнага банку.

Ці вось яшчэ. Як павысіць 
эфэктыўнасьць навукі, 
перайсьці да інавацыйнай 
вытворчасьці? Правільна. 
Напісаць яшчэ адну праграму.

Усе гэтыя разважаньні мы чуем 
ужо амаль 22 гады. І чым далей, 
тым менш каго яны кранаюць. 
Беларусы прызвычаіліся ня 
толькі да дэвальвацыі рубля. 
Адбываецца дэвальвацыя слоў, 
прамоваў, яны ні на што не 
ўплываюць.

Больш за тое, калі палітык, 
які ў сілу сваёй пасады павінен 
браць на сябе адказнасьць, 
прымаць насьпелыя рашэньні, 
спрабуе рабіць выгляд, што ўсё 
нармальна, нічога рабіць ня 
варта, — то адбываецца ўжо 
дэвальвацыя ўлады. А лідэр, 
які ўхіляецца ад адказнасьці, 
ня хоча вырашаць праблемы, 
аб’ектыўна страчвае давер. 
Пра што і сьведчаць вынікі 
сакавіцкага сацыялягічнага 
апытаньня.

А само прэзыдэнцкае 
пасланьне перастае быць 
падзеяй грамадзкага жыцьця. І 
ператвараецца ў пусты рытуал.

валер карбалевіч
“радыё свабода”

Фармат прэзыдэнцкага пасланьня прадугледжвае 
шчырую размову з грамадзтвам пра актуальныя 
праблемы. Няхай сабе і не зусім шчырую, але, 
ва ўсялякім разе, гэта павінна быць сурʼёзнае 
тлумачэньне дзяржаўнай палітыкі насельніцтву. 
Толькі ў такім выпадку падобнае мерапрыемства 
мае сэнс.

дэвальвацыя ўлады 

баРацьба за РэсуРсы 
і чацвёРтая пРамысловая Рэвалюцыя

Адзіная антыкрызісная стратэгія ў рамках бела-
рускай мадэлі — сціснуць зубы і чакаць аднаўлення 
ранейшых коштаў на нафту. 

«Каменны век. Племя ўламраў 
збегла ад ворагаў у незнаёмыя 
землі. У няроўнай бітве 
загінула шмат воінаў, дзяцей 
і жанчын, родная тэрыторыя 
была пакінутая. Выжыванне 
племені пад пагрозай, і самае 
страшнае — згас агонь, які 
гарэў днём і ноччу, ратуючы 
людзей ад звяроў, ворагаў і 
непагадзі». Гэта анатацыя да 
кнігі Роні-Старэйшага Жозэфа 
«Барацьба за агонь», якую я 
запазычыў з інтэрнэту.

А цяпер скарыстаемся 
машынай часу і перанясемся 
праз тысячагоддзі ў Авальную 
залу Дома ўраду. На календары 
21 красавіка 2011 года, на 
трыбуне — адзіны палітык 
(АП). Ён выступае з пасланнем 
да беларускага народу і 
Нацыянальнага сходу: «Няўжо 
ўсе не разумеюць, што ідзе 
вайна за рэсурсы, за гэтую 
нафту?!» 

Ад барацьбы за агонь да 
барацьбы за нафту. Такія 
крайнія кропкі ў гісторыі 
чалавецтва, і прамежак паміж 
імі запоўнены барацьбой за 
рэсурсы.

Зразумела, у кожнага 
перыяду гісторыі быў 
свой асноўны рэсурс. Чым 
гандлявалі нашы продкі, якія 
арганізавалі шлях з варагаў у 
грэкі? Адкрыем кнігу гісторыка 

Уладзіміра Хораса «Руская 
гісторыя ў параўнальным 
асвятленні»: «Паводле 
шэрагу гісторыкаў, дабрабыт 
Кіеўскай Русі трымаўся на 
рабаўладанні. «Жывы тавар», 
які здабываўся ў войнах, быў 
галоўным артыкулам вывазу 
на чарнаморскі і каспійскі 
рынкі».

Пра рэнтабельнасць 
«галоўнага артыкула» 
сведчыць наступнае: маладая 
дзяўчына каштавала ў Кіеве 2 
куны, а на нявольніцкіх рынках 
Канстанцінопаля — 100. Ці 
варта пасля гэтага здзіўляцца, 
што «раб» па-англійску — 
«slave», г.зн. славянін.

У «Рускай праўдзе» — зборы 
законаў, выпрацаваных у 
сярэдзіне XI стагоддзя, — 
маёмасць цэніцца значна 
даражэй за чалавека, яго 
асабістую бяспеку і годнасць. 
Поспехі Кіеўскай Русі, як пісаў 
гісторык Васіль Ключэўскі, 
дасягаліся «цаной прыгнёту 
ніжэйшых класаў».

У сучаснай Беларусі 
«дэмакратыі і правоў чалавека 
не менш, чым у іншых». Хто б 
спрачаўся. Уся справа ў тым, 
што ў нас «ёсць свой погляд 
на гэтыя і іншыя актуальныя 
пытанні гуманітарнай сферы». 
Усё сапраўды так: гэты погляд 
абапіраецца на традыцыі, 

сфармаваныя яшчэ ў Кіеўскай 
Русі….

чарговая пераацэнка
Мае студэнцкія гады 

(пачатак 70-х) прыйшліся на 
актыўную фазу навукова-
тэхнічнай рэвалюцыі (НТР). 
Яе галоўная характарыстыка 
— ператварэнне навукі ў 
вядучы фактар вытворчасці. 

Ва ўсялякім разе, так мне 
распавядалі на лекцыях па 
марксізму-ленінізму.

За мінулыя з тых часоў 
дзесяцігоддзі ўплыў «вядучага 
фактару» на сацыяльна-
эканамічныя працэсы ў свеце 
павялічыўся шматкроць. 
Чацвёртая прамысловая 
рэвалюцыя, пачатак якой быў 
зафіксаваны на Сусветным 
эканамічным форуме ў Давосе, 

— толькі адзін з прамежкавых 
вынікаў НТР. Яшчэ адзін 
маштабны вынік — чарговыя 
кардынальныя змены на 
рынку прыродных рэсурсаў.

НТР не адмяніла «вайну 
за рэсурсы». Яна зрабіла 
іх пераацэнку. На першае 
месца, як і ў часы Кіеўскай 
Русі, зноў выйшаў чалавек, 

аЗбУка паліталогіі

але не ў якасці «прылады, 
што гаворыць», а ўпершыню ў 
поўнай адпаведнасці са сваёй 
відавой прыналежнасцю, г. зн. 
у якасці чалавека разумнага 
(homo sapiens).

Культура, паводле 
аднаго з вызначэнняў, 
ёсць пазабіялагічны 
спосаб вырашэння 
агульнабіялагічных праблем, 
галоўнай з якіх з’яўляецца 

праблема выжывання. 
Крытэры паспяховасці яе 
вырашэння — павелічэнне 
колькасці і арэалу 
распаўсюджвання біялагічнага 
віду. Паводле тых жа крытэраў 
можна ацэньваць і стан 
лакальных культур.

Канкрэтны прыклад. За 
дзесяць гадоў (з 2000 па 
2010) насельніцтва ЗША 
павялічылася на 9,7%, а 
насельніцтва Расіі за той жа 
перыяд скарацілася на 2,7%. 
Каэфіцыент фертыльнасці 
(колькасць народжаных 
дзяцей да жанчын) у ЗША і Расіі 
меншы за 2, што сведчыць пра 
немагчымасць натуральнага 
ўзнаўлення насельніцтва.

Прырост насельніцтва ў 
ЗША забяспечваюць тыя, хто 
прыехаў. Толькі за першае 
дзесяцігоддзе XXI стагоддзя 
краіна прыняла 14 мільёнаў 
мігрантаў. 

У 2015 годзе ў Беларусі на 
выхадзе мы маем 80,5 тысячы 
грамадзян, якія атрымалі 
від на жыхарства ў краінах 
Еўрасаюза. Важкі аргумент, 
пагадзіцеся. Ва ўмовах 
адноснай празрыстасці 
дзяржаўных межаў 
пераможцы ў барацьбе за 
галоўны прыродны рэсурс 
сёння вызначаюцца не 
на палях бітваў, а шляхам 
галасавання, «галасавання 
нагамі».

сяргей нікалюк
“новы час”

«ды ачніся! 
…мы не частка 

Расеі»
«Ці можна абудзіць Аляксандра Лукашэнку ад чмуру 
расейскіх наркаабдымкаў?» Разважае палітоляг 
Уладзімер Падгол, які заклікаў кіраўніка краіны 
ўсталяваць наркакантроль на мяжы з Расеяй

У пятніцу 8 красавіка 
Аляксандар Лукашэнка 
правёў нараду па барацьбе 
з наркотыкамі, пад час якой 
канстатаваў:

«Беларусь не ізаляваная 
ад астатняга сьвету, і 
наркапагроза застаецца. 
Неабходна прааналізаваць 
сытуацыю і паставіць адно 
пытаньне, а можа і некалькі: 
вызначыць, якія дадатковыя 
рашэньні патрэбныя ў сувязі з 
гэтай вострай праблемай. Мы 
заўсёды ганарымся тым, што 
наша краіна транзытная, мы 
атрымліваем ад гэтага пэўныя 
выгады. Але ў той жа час ёсьць 
велізарны нэгатыў, і ён, на 
жаль, павялічваецца, асабліва 
ў сувязі з падзеямі ва Ўкраіне.

Больш за ўсё наркотыкаў у 
Беларусь паступае з тэрыторыі 
Расейскай Фэдэрацыі. 
Прычым у разы больш чым 
з суседніх дзяржаваў. Мы 
гэта ня проста фіксуем, а 
канфіскоўваем адпаведнае 
зельле ў наркаманаў і выразна 
разумеем, адкуль усё гэта».

Цікавы момант. Словы 
Лукашэнкі пра тое, што з Расеі 

ідзе «ў разы больш наркотыкаў 
чым з тэрыторыі суседніх 
дзяржаваў» можна ўбачыць 
на відэа, а вось у тэкставых 
рэпартажах прэзыдэнцкіх 
тэлеканалаў гэтых слоў я не 
знайшоў.

Месяц таму 5-га сакавіка 
і 6-га гэтага года ў паўторы 
я глядзеў штотыднёвую 
аналітычную перадачу 
тэлеканала АНТ Контуры. На 
самым пачатку прайшоў вялікі 
сюжэт пра міліцыю, інтэрвію з 
міністрам МУС Шуневічам. Ён 
сказаў: «Традыцыйна Беларусь 
лічылася транзытнай краінай 
для наркотыкаў. Сёньня, 
на жаль мы разглядаемся 
наркадзялкамі як краіна 
спажывец».

Унутры сюжэта паказалі 
дакумэнтальны фільм пра 
судовы працэс над 17-ю 
наркадзялкамі.

У фільме прагучаў сказ 
Аляксандра Лукашэнкі: «Амаль 
усе наркотыкі прыходзяць 
з Усходу. Дагляду на мяжы 
няма».

8 сакавіка я напісаў 
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ліст Лукашэнку, каб той увёў 
наркакантроль на мяжы з Расеяй. 
Намесьнік начальніка галоўнага 
ўпраўленьня па рабоце са зваротамі 
грамадзян і юрыдычных асоб К.Г. 
Побаль адказаў мне, што мой ліст 
пераслалі ў МУС. Адказ з МУС напісаў 
начальнік галоўнага ўпраўленьня В.М. 
Лосіч. Ён падрабязна паведаў мне, як 
змагаюцца за наркотыкамі. Адказаў 
па-беларуску.

Але ж я пісаў Лукашэнку пра 
неабходнасьць увядзеньня 
наркакантролю на мяжы з Расеяй. 
І нават Шуневіч ня мае на то 
паўнамоцтваў.

Тады я напісаў кіраўніку КДБ 
Вакульчыку пра гэтую гісторыю і 
прапанаваў разабрацца з тымі, хто 
ў адміністрацыі Лукашэнкі бярэ на 
сябе функцыі кіраўніцтва дзяржавай. 
І вось нечаканая нарада Лукашэнкі па 
барацьбе з наркотыкамі.

З моманту майго звароту да 
Лукашэнкі (8 сакавіка) да яго нарады 
прайшоў роўна месяц. Можна 
толькі здагадвацца, ці простае гэта 
супадзеньне: мой ліст да Лукашэнкі і 
Вакульчыка і гэтыя нарада.

Агульная выснова, якая гучала 
з вуснаў уладара наркотыкаў: „Мы 
перамаглі наркадзялкоў“. Але ж 
засталіся пытаньні Лукашэнкі з пачатку 
нарады: „Неабходна прааналізаваць 
сытуацыю і паставіць адно пытаньне, 
а можа і некалькі: вызначыць, якія 
дадатковыя рашэньні патрэбныя ў 
сувязі з гэтай вострай праблемай“.

Але галоўнае ўражаньне такое: 
Лукашэнка як чорт ладану палохаецца 
словаў пра мяжу з Расеяй. Ні слова 
пра неабходнасьць наркакантролю 
на гэтай мяжы не прагучала зь яго 
вуснаў.

7 красавіка на МАЗе кіраўнік 
дзяржавы пачаў візыт з ушчуваньня 
дырэктара:

„Я не пасьпеў сюды прыйсьці — 
журналістам важна — вы мне пачалі 
расказваць пра Расею. Ды ачніся! 25 
гадоў мы ўжо незалежная дзяржава. 
І мы не частка Расеі. У Расеі свае 
праблемы“. (СТВ і БТ-1 7.04.2016)

Словы А. Лукашэнкі можна з поўнай 
падставай адрасаваць яму самому: «Ды 
ачніся! 25 гадоў мы ўжо незалежная 
дзяржава. І мы не частка Расеі».

А дадаць трэба наступнае:  Мяжа з 

Расеяй — частка тэрыторыі Беларусі. 
І сувэрэнітэт над тэрыторыяй Беларусі 
— гэта і сувэрэнітэт над мяжой.

Там жа сёньня ўладараць 
наркадзялкі. Яны бескантрольна 
правозяць у Беларусь наркотыкі. 
Даўно пара ўсталяваць сувэрэнітэт 
над мяжой увесьці наркакантроль на 
мяжы з Расеяй. І ня толькі.

Нядаўна на сустрэчы з амэрыканскім 
чыноўнікам кіраўнік Беларусі 
паведаміў, што Беларусь «наваднена 
зброяй з Украіны». Але ж на мяжы з 
Украінай поўны памежны кантроль. 
Праз тую мяжу нават сала немажліва 
правесьці. Рэгулярна канфіскуюць 
памежнікі. Значыцца зброю правозяць 
як і наркотыкі праз мяжу Беларусі і 
Расеі. Адсюль вынікае неабходнасьць 
увядзеньня на мяжы з Расеяй кантролю 
і за перасоўваньнем зброі і выбуховых 
рэчываў.

У панядзелак прэзыдэнцкія 
тэлеканалы паказалі, як на мяжы з 
Расеяй расейскія памежнікі зладзілі 
татальны кантроль аўто, якія заяжджалі 
зь Беларусі. Чэргі выбудаваліся 
на кілямэтры. А вось беларускіх 
памежнікаў там няма, мытнікі таксама 
ні наркату, ні зброю ня ловяць. Ну хоць 
бы адзін патрон знайшлі! Дык не!

У Лукашэнкі язык не паварочваецца 
сказаць пра неабходнасьць 
наркакантролю на мяжы з Расеяй і 
кантролю за перасоўваньнем зброі.

Ці атрымаецца пасунуць яго ў бок 
абароны нацыянальных інтарэсаў?

У 1996—м калі на Чарнобыльскі 
шлях выйшла 50 тысячаў, ды выйшлі 
з лёзунгам абароны нашых хлопцаў 
ад вайны ў Чачні, ён пакляўся, што 
ніводзін беларус ня будзе ваяваць за 
межамі Беларусі.

Прыкладна такім жа чынам 
адстаялі чысьціню нашых 
вайсковых аэрадромаў ад расейскіх 
зьнішчальнікаў.

Нарката і зброя з Расеі больш 
жудасная рэч для нашай моладзі. 
Нездарма нават міністар МУС Шуневіч 
канстатаваў 5 сакавіка на АНТ, 
што Беларусь з краіны транзіцёра 
наркотыкаў ператварылася ў краіну 
— спажыўца. Хочацца пакласьці гэтай 
пагрозе канец. Няўжо будзем чакаць 
покуль наркадзялкі падсодзяць на іглу 
Колю, і бацька возьмецца за абарону 
усіх коль, маш, і саш.

“радыё свабода”

В общем, информационного шума на 
тему пенсий было предостаточно, хотя 
всю суть ситуации вокруг пенсий можно 
выразить в виде трех простых цифр. 

цифра первая. сколько денег 
«отняли» у пенсионеров? 

Проведем расчеты на примере 2015 
года. Итак, согласно данным Белстата, 
на 1 января 2015 года в Беларуси 
насчитывалось 149 400 мужчин и 244 
500 женщин в возрасте 60-62 года, 
итого 393 900 человек. Условно это то 
количество пенсионеров, которое могло 
бы получить пенсию, но не получило из-
за увеличения пенсионного возраста. 

Размер средней трудовой пенсии 
в декабре 2015 года составил 2 млн 
839,4 тыс. рублей или 158 долларов по 
средневзвешенному курсу Нацбанка. 

Несложные расчеты показывают, что 
государство за 2015 год «отняло» бы у 
пенсионеров около 746 млн долларов 
(393 900 человек х 12 месяцев х 158 
долларов). 

Хорошенькая сумма, не правда ли? 
цифра вторая. сколько денег 

потеряла средняя семья пенсионеров 
из-за увеличения пенсионного 
возраста? 

Предположим, что наши пенсионеры 
состоят в браке, тогда чистые потери их 
семьи за три года составят 158 долларов 
х 36 месяцев х 2 человека = 11 376 
долларов. 

Много это или мало? Попробуем 
сопоставить потери с возможными 
приобретениями. 

Например, если бы государство не 
стало повышать пенсионный возраст, 
то наша среднестатистическая семья 
пенсионеров на эти дополнительные 
деньги могла бы купить новый бюджетный 
внедорожник, на котором без проблем 
отъездила бы на дачу все пенсионные 
годы. А если ездить некуда, то этой суммы 

как раз хватило бы на покупку скромной 
дачи под Минском. Или еще, как вариант, 
наши пенсионеры могли бы выучить двух 
внуков на программистов за эти деньги. 
А уж сколько лекарств могли накупить 
старики — и не сосчитать. 

Но ничего этого у пенсионеров не 
будет, государство решило оставить 
деньги себе. 

цифра третья. а каков шанс дожить 
до пенсии? 

Возраст выхода на пенсию 
часто сравнивают со средней 
продолжительностью жизни, и это не 
совсем корректное сравнение. Почему? 
Дело в том, что при расчете средней 
продолжительности жизни учитывается 
вся смертность, начиная с младенческой. 
Куда интереснее посмотреть на 
вероятность взрослому 30-летнему 
человеку дожить до пенсии. 

Итак, до повышения пенсионного 
возраста на три года вероятность 
дожить до пенсии для мужчины, 
который перешагнул 30-летний порог, 
в среднем составляла 75%, для женщин 
этот показатель был 94%. Теперь, после 
увеличения пенсионного возраста, 
только 68% мужчин доживут до пенсии, 
то есть каждый третий белорусский 
мужчина умрет, так ее и не дождавшись. 
Что касается женщин, то здесь ситуация 
не столь критична — до пенсии доживет 
93% современных 30-летних женщин. 

Правда, есть одно исключение — 
«силовики». Они выходят на пенсию в 45 
лет, теперь многие из них будут выходить 
в 48. Так или иначе, вероятность дожить 
до пенсии для «силовика» такая же, как 
и у женщин — около 91-93%. В общем, 
вывод неутешительный: мужики, если 
хотите пожить на пенсии, то идите в 
«силовики». 

владимир ковалкин
белапан 

О пенсионной реформе за последнее время было сказано и 
написано немало. Сторонники повышения пенсионного возраста в 
лице президента и правительства, понимая всю рискованность этой 
затеи, решили перестраховаться и снизить протестный потенциал 
при помощи PR-акции «Посоветуйся с народом». Народ, чувствуя 
подвох и понимая, что власти никого спрашивать не собираются, 
обсуждал ситуацию на кухнях, в очередях и на интернет-форумах, 
пытаясь понять, как жить дальше. Аналитики и эксперты строили 
прогнозы и высказывали свои предположения. 

пенсионная РефоРма 
в тРех цифРах

стоп, нароктыкі!

— Было заявлено о необходимости 
создания постоянно действующего 
круглого стола оппозиционных лиде-
ров. А зачем он нужен, если собраться и 
так можно в любое время?

— Нужна форма, которая имеет 
признанный всеми регламент 
и, соответственно, накладывает 
определенные обязанности на 
участников подобного круглого стола. 
Простые коммуникации происходят 
постоянно. Но они создают впечатление 
того, что договоренности в их рамках 
не носят обязательный для выполнения 
характер. В рамках круглого стола 
можно было бы больше формализовать 
достигнутые между его участниками 
договоренности.

— Какие темы сейчас могут 
обсуждать такие структуры, как 
партия БНФ и Белорусская партия 
левых «Справедливый мир»?

— Абсолютно любые. Например, те 
же протесты предпринимателей, пик 

которых, наверное, уже прошел. Но в 
поддержку этих протестов высказы-
вались все политические структуры, 
независимо от их идеологической 
направленности, от социал-демократов 
до партий правого толка.

Другой пример: координация во время 
предстоящих в этом году парламентских 
выборов. Возможно сотрудничество в 
проведении кампании наблюдения или 
разработка условий совместной оценки 
условий их проведения. 

— А можно ли будет считать 
договоренности в рамках такого 
круглого стола надежными? Те же 
партия БНФ и «Справедливый мир» 
имеют массу встречных претензий.

— Претензий, действительно, хватает. 
Они озвучиваются регулярно и публично. 
Но тем не менее есть публичные 
политики, которые находят в себе силы 
преодолеть прошлые противоречия и 
работать вместе. Примером тут может 
быть создание правоцентристского 

блока. Несмотря на предыдущее 
взаимное недоверие или определенные 
предостережения, мы сейчас работаем 
вместе. То же может произойти и в рам-
ках работы круглого стола. 

— Николай Статкевич также 
предлагал объединиться оппозиции 
через проведение конгресса демсил. Чем 
ваше предложение лучше?

— Наше предложение лучше тем, что 
оно не затягивает нас в долгоиграющую 
процедуру, которая может быть 
интересна исключительно политическим 
активистам, но не находит никакого 
отклика в обществе. Круглый стол — 
это то же самое, но здесь и сейчас. 
Не надо готовить какие-то собрания, 
мероприятия, а можно собраться уже 
сегодня или завтра и начать обсуждать 
проблемы и вопросы.

— Заявляя о необходимости 
проведения круглого стола, вы сразу же 
поделили оппозицию на правильную и 
неправильную (имею в виду кампанию 
«Говори правду»). Стоило ли это 
делать?

— Такой раздел наблюдается 
уже достаточно продолжительное 
время, он не исчез и сейчас. Это 

разница в подходах к возможности 
изменений в Беларуси. Мы предлагаем 
кардинальные изменения, которые 
закреплялись бы законами и практикой. 
Мы не считаем для себя возможным 
вписываться в существующую систему. 
Это кардинальный водораздел. Если 
он исчезнет, можно будет вернуться 
к обсуждению ситуации работы на 
совместных позициях.

— А что плохого в том, чтобы путем 
переговоров попасть в парламент?

— Если оппозиционер попадет в 
парламент исключительно благодаря 
решению властей, а не поддержке 
избирателей, то он ничем не будет 
отличаться от депутатов предыдущих 
созывов. Он станет таким же ставлен-
ником режима и будет озвучивать только 
то, что ему позволят. Это как будто 
попасть в ловушку.

Мы стремимся к тому, чтобы парламент 
был представлен независимыми 
депутатами, но они должны попасть в 
него исключительно благодаря победе в 
своем округе.

(фрагмент статьи)
крымов сергей

www.belgazeta.by

апазіцыя аб’ядноўваецца, але не ўся
Беларускія правацэнтрысты заявілі аб неабходнасці стварэння 
стала дзеючага круглага стала лідэраў апазіцыі. Зрэшты, 
месца там знайшлося не ўсім, чаму тлумачыць першы намеснік 
старшыні Руху «За Свабоду» Юрась Губарэвіч. 


